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P
rvih sto dana Vlade Srbije prilika je i za kratku rekapitulaciju rada Mi-
nistarstva odbrane. Tim povodom razgovarali smo ponovo sa ministrom
odbrane Draganom [utanovcem. Na po~etku razgovora zamolili smo mi-
nistra da nam u najkra}im crtama ka`e {ta je ura|eno, ~ime je zadovoqan,
a {ta po wegovoj oceni, nije realizovano onako kako je planirano na po-
~etku mandata? 
– Sistem odbrane je strate{ki sistem i ne mo`e se posmatrati logikom

dnevne politike. U takvom sistemu te{ko da mo`ete imati neke izuzetne re-
zultate u prvih sto dana Vlade. Uradili smo i pokrenuli stvari koje su veo-
ma bitne, koje imaju strate{ki karakter. Mislim pre svega na zavr{etak na-
crta dva zakona: o odbrani i Vojsci, koji su osnova za budu}u savremenu, mo-
dernu vojsku Srbije. U ovih mesec dana, koliko su ve} na javnoj raspravi,
primetna je velika zainteresovanost. Pristigle su nam brojne sugestije, ko-
mentari, kritike, a one koje su u duhu zakona, naravno, mi }emo i uva`iti. S
druge strane, zavr{ene su organizacijsko-mobilizacije promene u Vojsci
Srbije. Trajale su trinaest meseci, {to je rekordno brzo za tako slo`en po-

Problemi ne mogu vi{e 

da se guraju pod tepih, jer je

to brdo ispod tepiha toliko

naraslo da ne mo`e da se

pre|e preko wega. 

Ube|en sam da smo krenuli

pravim putem i da }emo se 

tim putem kretati mnogo 

br`e nego druga ministarstva.

Nisam do{ao ovde da bih

nastavio da radim onako 

kako je to do sada ra|eno.

Naprotiv, do{ao sam da

ubrzam reforme i da radim

na meni svojstven na~in 

– da brzo re{avam probleme,

uz mogu}nost da se napravi

gre{ka, ali i da se ta 

gre{ka brzo ispravi. 

D R A G A N  [ U T A N O V A C ,  
S T O  D A N A M I N I S T R A
O D B R A N E

I
N
T
E
R
V
J
U

REFORME
U KORIST
VOJSKE I 
GRA\ANA



9

– O~ekujem da, krajem septembra ili po~etkom oktobra, za-
kone branimo u Parlamentu Srbije. Posle ovako ozbiqne javne
rasprave, te{ko da }e bilo ko ko se razume u sistem odbrane, a
dobronameran je, imati probleme da shvati kakve zakone dono-
simo. Ne o~ekujemo veliki broj amandmana. Ali, ukoliko bude po-
stojala politi~ka voqa da se ~itava procedura ko~i, to je ne{to
drugo. Spremni smo i na to.

Jedan od, svakako, najzna~ajnijih rezultata jeste zavr{etak
prve faze reorganizacije Vojske Srbije. Kako }e se taj
proces odvijati u drugoj fazi – do potpune profesionali-
zacije 2010?
– Taj deo reorganizacije je obiman, ali i bolan proces. Sva-

koga dana imam neke urgencije i intervencije za qude koji su u tim
promenama izgubili svoju poziciju, {to ukazuje na to da je ura|en
ozbiqan posao. Drugi deo reorganizacije odnosi se na promene u
okviru Ministarstva, na opremawe i modernizaciju na{e vojske
i pripreme za misije koje ima na{a vojska. 

U slede}oj godini ima}emo ozbiqniji pristup Nacionalnom
investicionom planu. Postoje tri osnovne stvari i na wima }u
insistirati kod Ministarstva za NIP. 

Najpre, treba izdvojiti sredstva za remont vojne avijacije,
{to je ve} zapo~eto. Zatim treba ulo`iti u konverziju aerodroma
u Batajnici. Smatram da je to ogroman resurs kojim raspola`e Voj-
ska i, ukoliko bi taj resurs stavili u funkciju civilno-vojnog ae-
rodroma, na{e vazduhoplovstvo prakti~no vi{e ne bi imalo pro-
blema, ne samo sa obukom, odnosno sa gorivom za letewem, ve} bi

postojala mogu}nost da se na taj na~in
obezbede sredstva za ozbiqnije nabavke. 

Strate{ki bitan ciq jeste i zavr{etak
radova na bazi Cepotina, jednom od naj-
bitnijih punktova na{e vojske u budu}nosti. 

Da li }e se baza „Cepotina” raditi sa-
mo za potrebe Vojske ili i za potrebe
Ministarstva unutra{wih poslova?
– Ne mogu da govorim u ime MUP-a. Mi

}emo raditi bazu za potrebe Vojske. Nije
nemogu}e da }e i MUP biti ukqu~en u taj po-
sao, iako je to pozicija koja je, da budemo
iskreni, vi{e vojnobezbednosna nego mi-
licijska.

Najavili ste reorganizaciju Mini-
starstva odbrane do kraja ove godi-
ne. [ta }e se konkretno uraditi u
tom smislu? 
– Ne mo`e se pau{alno procewivati

koliko imamo vi{ka qudi.
Postojale su namere da se na osnovu

potreba pojedinaca prave organizacione
{eme. Mislim da je to nedopustivo i drago

mi je da oko toga imamo potpunu saglasnost na Kolegijumu.
Dakle, {ema Ministarstva jeste jedna stvar, popuwenost ka-

drom je druga stvar i insistira}u na tome da najboqi qudi budu na
najodgovornijim mestima. To je jedan od na{ih budu}ih velikih za-
dataka, ne samo u okviru Ministarstva ve} i u Vojsci. Nastoja}u da
se stari sistem nepotizma, i toga da neko ko je bli`i svom {efu
ima prioritet u odnosu na nekog ko je kvalitetniji od wega, jednom
zauvek zaustavi. 

U Ministarstvu i Vojsci svi treba da znaju na koji na~in mogu
da napreduju – na osnovu ocena koje su do sada imali i odgovaraju-
}eg stepena stru~ne spreme, uz {to mawe diskrecionih prava, mi-
nistra i na~elnika G[, ili bilo koga u General{tabu i MO. Uve-
ren sam da je to politi~ki ciq i predsednika republike, jer }emo
na taj na~in dobiti ozbiqnu i stabilnu instituciju, kakva treba da
bude Ministarstvo odbrane.

Kakav }e biti broj~ani odnos oficira u MO i civilnog
osobqa?

sao. Iako nisu zapo~ete za vreme mog mandata, moram da ka`em
da su zavr{ene u mom mandatu, uz moju podr{ku.

Imali smo niz bilateralnih i multilateralnih sastanaka i
prezentacija. Veoma je bitno i usvajawe Prezentacionog dokumen-
ta za u~e{}e Srbije u Partnerstvu za mir.

Nije usvojen, mada mislim da je trebalo, Bezbednosni spo-
razum kao osnova saradwe sa zemqama ~lanicama Natoa. Ta sa-
radwa je neophodna, pre svega – nama, u interesu gra|ana koji
`ive na Kosovu i Metohiji, jer omogu}ava razmenu informacija,
{to je izuzetno bitno za budu}i razvoj na{eg sistema odbrane i
bezbednosti uop{te.

Na koje probleme ste nailazili u radu i kako ste ih preva-
zilazili?
– Problemi su stalno prisutni. Ministarstvo odbrane je

veliki sistem. To vreme je bilo i period navikavawa qudi sa ko-
jima sara|ujem na moj na~in rada. Nisam do{ao ovde da bih na-
stavio da radim onako kako je to do sada ra|eno. Naprotiv, do-
{ao sam da ubrzam reforme i da radim na meni svojstven na~in
– da brzo re{avam probleme, uz mogu}nost da se napravi gre-
{ka, ali i da se ta gre{ka brzo ispravi. 

Smatram da problemi ne mogu vi{e da se guraju pod tepih,
jer je to brdo ispod tepiha toliko naraslo da ne mo`e da se pre-
|e preko wega. Ube|en sam da smo krenuli pravim putem i da }e-
mo se tim putem kretati mnogo br`e nego druga ministarstva.

Na {ta konkretno mislite? [ta bi to trebalo br`e da se
odvija?
– Mislim da bi definitivno treba-

lo da zavr{imo nacrte zakona i da ih
po{aqemo na usvajawe Vladi. Smatram
i da bi organizacijske promene Mini-
starstva trebalo da se zavr{e {to br-
`e, da se administracija u Ministarstvu
svede na neophodan, ali efikasan broj
qudi. Naravno, svestan sam da }e tu bi-
ti problema. Administracija uvek stva-
ra otpor. @eli da o~uva pozicije, ali mi
ne mo`emo imati toliku administraciju
za relativno malu vojsku. 

Izvesni su i problemi u re{avawu
statusa vojnodohodovnih ustanova. Mo-
ra}emo da redefini{emo wihov status
u okviru Ministarstva i u okviru Vojske.
Moj ciq je jasan – da se za vreme mog
mandata dogode takve promene, da niko
u Vojsci ne mo`e da ka`e da to nije bo-
qe nego {to je bilo.

Nacrti zakona o odbrani i Vojsci
ve} su mesec dana na javnoj raspra-
vi? Kakvi su odjeci stru~ne i {ire
javnosti na predlo`ene dokumente koji predstavqaju okvir
za sistem odbrane u celini i preduslov su za nastavak re-
formskog procesa?
– U izradu tih zakona bio sam upu}en utoliko {to sam dobi-

jao informacije o tome na koji na~in ide rasprava u samoj rad-
noj grupi i nijednog trenutka nisam uticao na wen rad. @eleo
sam da osetim kakav duh ima radna grupa i da li razmi{qamo na
sli~an na~in. 

U nekim slu~ajevima se, priznajem, nismo se slo`ili. 
Do sada je zabele`eno vi{e od {ezdeset hiqada poseta

stranicama sajta MO na kojima se nalaze nacrti zakona. Komen-
tari na nacrte koji su pristigli na elektronsku adresu MO veo-
ma su zreli, ~ak veliki broj mo`e da se primeni. ^ini se da su
qudi koji su zainteresovani za zakon, pre svega aktivni ili pen-
zionisani pripadnici MO.

Kad }e nacrti zakona u}i u skup{tinsku proceduru?

U slede}oj godini ima}emo ozbiqniji
pristup Nacionalnom investicionom
planu. Postoje tri osnovne stvari i na
wima }u insistirati kod Ministar-
stva za NIP. Najpre, treba izdvojiti
sredstva za remont vojne avijacije,
{to je ve} zapo~eto. Zatim treba ulo-
`iti u konverziju aerodroma u Bataj-
nici, a strate{ki bitan ciq jeste i za-
vr{etak radova na bazi „Cepotina”,
jednom od najbitnijih punktova na{e
vojske u budu}nosti.

Dana{wi visoki oficiri u G[ svi za-
jedno nemaju stambenih kvadrata ono-
liko koliko ih ima nekoliko wihovih
kolega iz prethodnog vremena.



ji zaslu`uju stan. O~ekujem da se u bliskoj bu-
du}nosti su{tinski promeni na~in re{avawa
tog pitawa.

Vazduhoplovstvo VS polako „dobija kri-
la”. Poboq{ano je snabdevawe gorivom,
piloti imaju vi{e sati naleta, a deo va-
zduhoplova je na remontu. Kada }e na red
do}i modernizacija avijacije? 
– Vazduhoplovstvo VS, sa svoja dva aero-

droma, u Batajnici i u La|evcima, jedan je od
najve}ih resursa MO. Za prvi mi je re~eno da
ima boqu poziciju od Sur~ina, a aerodrom u
La|evcima mo`da ima boqu poziciju i od svih
ostalih aerodroma u Srbiji. Treba iskori-

stiti te prednosti.
Oni ne}e biti civilni. Vojska }e i daqe wima raspolagati

i finansijska sredstva koja }e se tu u budu}nosti zara|ivati –
i}i }e Vojsci. Ne mislim da se u to me{am, jer je to stvar nadle-
`nosti General{taba, ali smatram da ta sredstva treba da idu
Vazduhoplovstvu.

Odziv regruta na odslu`ewe vojnog roka znatno je poboq-
{an i vi{e, prakti~no, nema problema sa popunom jedina-
ca. Zna~i li to da Srbi, opet, rado idu u vojnike?
– Posle formirawa nove Vlade, prema istra`ivawima, po-

digli smo rejting Vojske i MO. Mislim da je to uticalo na gra|ane
da se vi{e nego pre opredele za slu`ewe vojnog roka sa oru`jem. 

U posledwe vreme pojavile su se, me|utim, politi~ke izjave,
koje }e lo{e delovati na pojedine mladi}e. Mislim da je vrlo lo-
{e kada neko iz Beograda ho}e da {aqe Vojsku na Kosovo. Svaka-
ko, to destimuli{e mlade qude da do|u na odslu`ewe vojnog roka u
vojne jedinice. Dok sam ja ministar odbrane, gra|ani Srbije mogu
da budu sigurni da niko od regruta ne}e oti}i na Kosovo. 

Nacrtom Zakona o Vojsci predvi|eno je i uspostavqawe
verske slu`be. Kako }e ona biti regulisana?

– Dobro je da oficiri budu jed-
nim delom zastupqeni u Ministar-
stvu, ali ne mislim da wihova kari-
jera treba da bude takva da u Mini-
starstvu ostanu do kraja radnog ve-
ka. Insistiram na tome da oficiri
i u Ministarstvu nose svoju unifor-
mu i mislim da qudi koji su krenuli u
taj poziv treba da budu oficiri u
potpunosti i do kraja. 

U Ministarstvu treba da bude
{to ve}i broj civila, jer je isuvi{e
skupo {kolovawe oficira da bi po-
sle obavqali civilne poslove. Ve}
sam u okviru kabineta izvr{io neke
izmene – apsurdno je da vojna lica,
oficiri, rade kao sekretari. Tako-
|e, apsurdno je da na prijavnicama,
~ak i kasarni i ministarstava, rade
podoficiri i oficiri. Imao sam
prilike da putujem po svetu i da vi-
dim da taj posao rade odgovaraju}e
agencije. Tu su neophodne promene.

Praksa u svetu je da na slu`bi u
ministarstvima odbrane ima oko 70
odsto civila, a 30 odsto oficira.
Jo{ nije ura|ena analiza kod nas,
ali ja }u, pre svega, insistirati na
kvalitetu.

Kada }e do}i do uskla|ivawa
statusa zaposlenih u Ministar-
stvu odbrane i Vojsci sa osta-
lim ministarstvima u Vladi, a
samim tim i do pove}awa plata
i poboq{awa standarda?
– Ministarstvo je do sada ura-

dilo sve {to je moglo kako bi poboq-
{alo standard zaposlenih. Na`a-
lost, pove}awe plata ne zavisi sa-
mo od nas. Do kraja godine o~ekujem
definitivno usvajawe Zakona o od-
brani i Vojsci, kao i zakona koji se
odnosi na status vojnih penzionera. Treba da u~inimo jo{ neke
korake, kako bi uspe{nije mogli da se reguli{u problemi te vr-
ste. To su sve pretpostavke da zapo{qavawe u MO bude privla~-
no za mlade qude.

Pitawe stambenog zbriwavawa velikog broja zaposlenih u
Ministarstvu i Vojsci, sti~e se utisak, jo{ nije stavqeno
na dnevni red. Kakav }e biti model za re{avawe tog pro-
blema ?
– Verujte, to pitawe je kod mene svaki dan na dnevnom redu.

Ekonomisti me redovno o tome informi{u. Svi nastojimo da pro-
na|emo odr`ivo re{ewe. Verujem da }emo po~etkom idu}e godine
imati model za re{avawe tog strate{kog pitawa. Veliki je broj
pripadnika Vojske i vojnih penzionera koji nemaju re{eno stambe-
no pitawe.

Tvrdim i `elim da gra|ani znaju da u ovom periodu nikome
nismo dodeqivali stanove, niti je ko u tom smislu imao bilo kakve
privilegije. Dana{wi visoki oficiri u G[ svi zajedno nemaju
stambenih kvadrata onoliko koliko ih ima nekoliko wihovih kole-
ga iz prethodnog vremena.

Da mi u ovom trenutku neko da hiqadu stanova, imao bih pro-
blem kako da ih podelim, jer znam da postoji ogroman broj qudi ko-
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Dok sam ja ministar odbrane, gra-
|ani Srbije mogu da budu sigurni da
niko od regruta ne}e oti}i na Ko-
smet.

Da smo imali sve{tenike u vojsci u
vreme kada su se de{avala samoubi-
stva, ti mladi qudi imali bi sa kim
da se posavetuju i da mnogo razumni-
je i racionalnije postupe.
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– Verska slu`ba }e biti regulisana u dogovoru sa tradici-
onalnim verskim zajednicama. Neko }e pomisliti da je to po-
vratak ne~emu {to predstavqa pro{lost. Naprotiv, mislim da
je to u duhu modernizacije na{e vojske. Sve moderne armije sve-
ta imaju kapelana u okviru vojske. Te{ko je zamisliti da se pri-
padnici na{ih jedinica, u nekoj eventualnoj mirovnoj operaciji,
obra}aju sve{tenicima iz drugih armija, i da ne mogu da zado-
voqe svoje verske potrebe u okviru svoje crkve. Sa druge stra-
ne, verujem u to da smo imali sve{tenike u vojsci u vreme kada
su se de{avala samoubistva, ti mladi qudi imali bi sa kim da
se posavetuju i da mnogo razumnije i racionalnije postupe.

U versku slu`bu Vojske Srbije bi}e, naravno, ukqu~ene sve
veroispovesti, najve}i procenat }e, proporcionalno broju pri-
padnika, ~initi sve{tenici Srpske pravoslavne crkve. Pitawe
je samo kad }e taj deo zakona po~eti da
se primewuje. Ve} sam imao razgovore
sa Srpskom pravoslavnom crkvom, a od
jeseni }e se oni nastaviti. Model po
kom }e biti regulisana verska slu`ba
jo{ nismo definisali. O~ekujem pomo}
i profesora Vojislava Milovanovi}a,
nekada{weg ministra vera.

Po`ari koji su ovog leta ostavqa-
li pusto{ po Srbiji pokazali su
jo{ jednom da, na nivou dr`ave, ne-
mamo integrisan sistem za reago-
vawe u takvim situacijama. Kako }e
se ta oblast kona~no urediti i gde
je tu mesto Ministarstva odbrane?
– O tome sam razgovarao sa mini-

strom unutra{wih poslova Draganom
Jo~i}em. Postoji apsolutna saglasnost
da ta delatnost treba da se integri{e.
Delegirali smo svoje predstavnike u radnu grupu koja treba da
sa~ini predlog za formirawe vladine institucije koja bi se ba-
vila tim problemima. 

O~ekujem da }e se po~etkom slede}e godine u}i u ozbiqnije
re{avawe tog pitawa. Problem je uvek bio u tome {to se to pi-
tawe potezalo samo u situaciji kada Vojska treba da pomogne, a
kada je potrebno da se obezbede sredstva za opremawe, nije po-
stojalo razumevawe ni u Vladi, ni u Parlamentu. Verujem da smo
se posle posledwih po`ara svi osvestili i da }emo slede}e go-
dine remontom helikoptera, koji planiramo, omogu}iti boqu
opremqenost i efikasnost u ga{ewu po`ara. 

Pokazalo se da velike i bogatije zemqe, bez obzira na
stepen organizacije u toj oblasti, imaju prili~ne probleme. I
wih iznenade ve}e prirodne katastrofe. Ovih dana gori zai-
sta veliki deo Gr~ke. Problemi su ogromni, iako je Gr~ka dosta
dobro opremqena sredstvima za ga{ewe po`ara iz vazduha i
sa zemqe.

Vlada je nedavno usvojila Prezentacioni dokument za u~e-
{}e u Partnerstvu za mir. Koje su to oblasti za koje je Sr-
bija zainteresovana i kako }e se ubudu}e razvijati sarad-
wa sa Severnoatlantskom alijansom?
– Mi smo opredeqeni za programe demokratske i civilne kon-

trole Vojske, planirawe i finansirawe sistema odbrane. Po-
stoji veliko zanimawe za saradwu u oblasti vojne medicine,
upravqawa krizama u vanrednim situacijama, saradwu na poqu
ABHO, gde imamo Centar ABHO u Kru{evcu kao potencijalni re-
gionalni centar za tu oblast. Zainteresovani smo, naravno, i za
saradwu u oblasti obuke, koja }e, po svemu sude}i, biti i najbit-
nija u budu}nosti. Postoji i zanimawe za saradwu u oblasti raz-
voja naoru`awa i vojne opreme. 

Moram da ka`em da smo time {to jo{ nismo potpisali Bez-
bednosni sporazum uveliko onemogu}ili Ministarstvo odbra-
ne da dobije bitne pogodnosti, posebno u oblasti obuke i obra-
zovawa.

Kako tuma~ite izjave nekih ministara da se na Kosovu i
Metohiji stvara dr`ava Natoa.
– Moj posao je da Ministarstvo odbrane standardizujem po

trenutno najboqem standardu na svetu – a to je standard Natoa.
Sve na{e organizacijsko-mobilizacijske promene su u okviru stan-
darda Natoa. @elim da podsetim da smo na samom po~etku mog man-
data imali ve`bu sa vojskama Natoa – Bugarske i Rumunije. Ve`ba
je protekla besprekorno i imala je pozitivan odjek u Srbiji. Te ze-
mqe tako|e imaju svoje predstavnike u Kforu.

Kao potpredsednik Demokratske stranke mogu da ka`em da
su i meni te izjave zvu~ale prazno i nepotrebno, pogotovo u tre-
nutku kada Kfor na Kosovu dobro sara|uje sa pripadnicima na-
{ih bezbednosnih snaga, sa Vojskom pre svega. Podse}am da je
Kfor do{ao na Kosovo i Metohiju u vreme Slobodana Milo{e-

vi}a, a da danas ~uva srpske enklave od
raznih ekstremista, koji bi, kao i 17. mar-
ta, rado zapalili srpske ku}e, crkve i ma-
nastire. Te poruke mi ni politi~ki nisu ja-
sne. Razumem da pojedini qudi `ele da go-
vore o velikim stvarima, krupnim re~ima,
da bi se {to daqe ~uli, pogotovo u izbor-
noj godini, ali mislim da su daleko od mu-
drih poruka.

Kako vidite re{avawe statusa Koso-
va i Metohije u budu}nosti i {ta mi-
slite o eventualnom upu}ivawu na-
{ih vojnika na Kosmet, u skladu sa
Rezolucijom 1244 Saveta bezbedno-
sti Ujediwenih nacija?
U ovom trenutku kosovsko-metohijski

problem je pre svega problem politike i
me|unarodnog prava, i on treba da se re-
{ava za stolom, a ne silom. Ube|en sam

da u 21. veku postoji dovoqno civilizacijske i politi~ke kulture
da na|emo re{ewe koje }e biti korisno svim gra|anima Srbije.

Nova runda pregovora treba da dovede do konkretnih poma-
ka i mislim da }e se interesi Albanaca i Srba na Kosmetu susre-
sti oko one civilizacijske ta~ke u kojoj }e re}i: Qudi, 21. vek je,
Evropska unija je svuda oko nas. ^ekaju nas boqa budu}nost, boqi
`ivotni standard, a `ivot ne mo`e da ~eka dok se mi sva|amo.

Jedan od pet prioriteta u radu Vlade bila je i saradwa
sa Ha{kim tribunalom. [ta je Ministarstvo odbrane
uradilo na tom planu?
– Dovoqno je re}i da smo do{li do toga da vi{e niko ni sa

jedne me|unarodne i doma}e instance, niti iz Ha{kog tribunala,
ne pomiwe Ministarstvo odbrane niti Vojsku Srbije kao problem
u saradwi sa Tribunalom. Ta ~iwenica je dovoqno re~ita. Sve je
to rezultat rada Ministarstva odbrane u ovom periodu. Jasno smo
stavili na znawe svima da niko vi{e ne mo`e teret tog problema
da prebacuje u naru~je Vojske i Ministarstva odbrane.

I, na kraju, {ta bi ministar mogao da poru~i na{im ~ita-
ocima posle 100 dana Vlade?
– Mislim da }e ova godina biti jedna od strate{ki najbit-

nijih godina za sistem odbrane, da }emo dono{ewem novih zako-
na u}i u eru u kojoj }emo se baviti sobom, a ne problemima koji
nisu na{i i koje nije napravila Vojska. 

Ube|en sam da }emo od slede}e godine podi}i nivo opera-
tivne sposobnosti Vojske i da }emo se posvetiti boqem materi-
jalnom opremawu.

Jedan od ciqeva koje sam sebi zacrtao, a za koji jo{ ne mo-
gu da ka`em da sam ga ispunio – jeste vra}awe ugleda vojni~kom
pozivu. Siguran sam da }emo to u~initi u narednom periodu i ve-
oma me raduje {to sve ve}i broj mladih qudi konkuri{e za Vojnu
akademiju. Posebno me raduje {to najboqi od onih koji konkuri-
{u tra`e da idu u pe{adiju ili artiqeriju. Me|u wima stasavaju
neki novi generali.

Slavoqub M. MARKOVI]
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Formirawe dr`ave Natoa na Kosovu
i Metohiji svakako ne podr`avam, i
mislim da to niko i ne namerava, ali
ne mogu da zamislim {ta bi se u ovom
trenutku desilo u ju`noj srpskoj pokra-
jini ukoliko bi se snage Kfora povu-
kle. Moram da podsetim da su u okvi-
ru tih snaga i vojnici Gr~ke, Bugarske,
Francuske i velikog broja tradicio-
nalno prijateqski nastrojenih zema-
qa prema Srbiji i srpskom narodu.
Zemqe za koje ka`emo da su nam brat-
ske ne mo`emo da smatramo neprija-
teqima na Kosovu i Metohiji, a prija-
teqima u nekim drugim odnosima.


